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MØDE I: Skolebestyrelsen DATO: 17.04.2024 

MØDESTED: Personalerummet KLOKKEN: 17.30 

EMNE: Skolebestyrelsen SAGSNR.: 14/6108 

DELTAGERE: 

Dorit Wahl-Brink, Kristine Adler-Nissen, , Kaj 

Pedersen, Ken Kuwashima, Jesper Samson, 

Karina Kokholm, ,Laura Elisberg, , Nadja 

Budtz, Thor Buur 

MØDENR: 4 

AFBUD: 
Christine Rasmussen, Charlotte Hansen, 

Mads Vinterby, Nina Diemar, Sara Nielsen 
ORDSTYRER:  

SUPPELANTER: Laila Nielsen , Lena Bojsen REFERENT: KEN 

ANDRE:   MØDELEDER: THOR 

FRAVÆRENDE:   SERVERING: DORIT 

BEMÆRKNINGER TIL  

MØDET: 
 

FORBERED: LÆS DAGSORDEN 

OG BILAG 
 

Kursiv: kommentarer fra SB. Ikke kursiv: generelt eller kommentarer fra skoleledelse 

Faste punkter, Indledning 

1. Bemærkninger til referat af møde nr. 3 

Ingen bemærkninger 

 

Præsentationsrunde: To suppleanter (Lena og Laila) tilstede, Ny elevrådsrepræsentant Victoria. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

 

3. Meddelelser: 20 min 

a) Elevrådsrepræsentanter 

Victoria tager pladsen i SB i stedet for Kristine 

 

b) Formanden 

Ingen meddelelser 

 
 

c) Skoleledelsen, herunder områdeleder 

Skoleårets planlægning i fuld gang. Der har været første store fag og fagfordelingsmøde med lærerne. 

skoleressourcerne er meldt ud som er nogenlunde de samme som dette skoleår.  

Resultaterne af trivselsmålingen er kommet, på skoleniveau og på klasse niveau. Resultaterne drøftes i 

SB ved næstkommende møde. To ud af tre emner er status quo og den sidste er 0,1 under sidste års 

resultat. Der er sat proces i gang for den videre opfølgning med bla. handleplaner i hver klasse.  

Der er samling på fredag for alle årgange hvor der bla. laves opfølgning for trivselsmålingen og 

undervisningsmiljøvurderingen samt orientering til eleverne om faseopdelingen. 

Ferie fridagsplaner er lige sendt i høring. 

Prognose for de næste års børnetal for kommende børnehaveklasser. Dét ser ud til at der er en stor 

generation næste år. På sigt ser det, i prognosen, ud til faldende børnetal, men vores erfaring viser at de 

tal aldrig holder stik. Også pga. der stabilt kommer tilflyttere til med børn. 

REFERAT 
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Områdeleder: Skoleårets planlægning i gang ift. SFO ressourcen på skolen næste skoleår, kommer til at 

ligne meget af det som der har været i år. Dog tænkes 3. klassernes timer mere ind som pædagog 

årgangsressourcetimer. Pædagogiske ressourcetimer for alle har været rigtig godt. Med bla, aktivt 

frikvarter, guidning i frikvarter og inkluderende indsatser for enkelt elever og grupper af elever. Dette 

fortsætter næste skoleår. SFO Pædagoger er også stadig en del af hjerterummet. 

 Sidste hold heldagsbørn starter 2. maj på henholdsvis SFO Pilen og SFO Impulsen.  

Og så er sommerferie og planlægning af vilde vulkaner (koloni for 2. klasserne) i gang. Uge 29 er som I 

nok ved, en SFO lukkeuge nu, og der er tilbudt nødpasning i den uge. Pasningen vil være på SFO 

Munken i Piledistriktet sammen med nødpasningsbørn fra Skelgårdsdistriktet. Der er pt. 26 tilmeldte børn. 

Kommende børnehaveklasser: Gennemsnitligt over 24 pr klasse grundet af tilflyttere kommet til efter 

klassedannelsen. 

 

c.1 Elev til- og afgang 

Ingen bemærkninger 

c.2 SFO til- og afgang, personale  

Ingen bemærkninger 

 

d) Medarbejdere 

Ingen meddelelser 

 

e) Kommunalbestyrelses rep: 

Afbud fra kommunalbestyrelses repræsentant. 

         Andre 

Ved et forældremøde var der forældre der spurgte ind til om 7. klasserne skal på lejrskole. Hvorved at lærerne 

meldte ud, at der ikke var ændringer. Lærerne burde være orienteret om ændringen.  

Indkaldelse til fælles forældremøde er ikke sendt ud? Det tages i dag på dette møde 

 

Punkter til Behandling: 

 

Behandling og orientering 

4.a Budget 2024 – efter beslutning om lejrskoler næste skoleår. Bilag. V. Kaj 15 min 

Seneste beslutning om lejrskoler er at, 4. klasser tager afsted en uge, 6. klasser tre dage og 8. klasser en uge. 

Dette har betydning for budgettet. Budget fremlagt af Kaj. Der er flyttet penge over til lejrskoler (87.000kr) som er 

taget fra undervisningsmidler. Ingen ændring ift. undervisningsmidler som er planlagt for fagene. Konsekvensen, 

vil være at der er en mindre ”buffer” til uforudsete udgifter. 

Hvad bruges bufferen normalt til? 

Uforudsete udgifter såsom manglende chromebooks, prioritering til kompetenceudvikling. Smartboards der går i 

stykker o.lign.  

Var det samme beløb som blev fremlagt sidst? Ja det mener vi det er!? Men må lige se på det. 
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Ift. kopiposten. Forventer man det falder? I takt med at man måske ikke har så mange bøger, bliver der kopieret 

forholdsvis meget. Også for at varierer undervisningen. Det vi også betaler for er fælles koda afgift, 

De kommende 7. klasser føler sig nok overset ift. at de kun, som alle andre skoler, tilbydes to lejrskoler og ikke får 

tre som andre på sigt vil få. Kunne der være lidt til dem også?  

Hvis der er ekstra penge håber vi at man kan prioritere 7. klasserne. Det kunne godt være at der var en mulighed 

for at gøre noget for 7. klasserne.  

Endvidere føler kommende 7 klasser sig måske også forbigået ift. at der ikke kommer profillinjer? 

I sidste referat kan vi se at der var afsat 45.000kr i merudgift!? Nu er det 87.000kr? Hvordan hænger det sammen? 

Kaj undersøger hvorledes de 87.000kr er merudgiften og melder tilbage til SB, men mener det er budgetteret 

centralt, hvorefter der evt, kan være noget tilbage til 7. klasserne. 

Er der stadigvæk solkoloni i sommerferien? Ja der tilbydes stadig solkoloni for nogle årgange i sommerferien. 

4.b Fælles forældremøde den 23.4 – finpudsning af programmet. V. Kaj 25 min 

1. Status fra skoleleder Kaj om nye faser, undervisningsmiljø, ordensregler og trivselsmålingen. 

2. Generalforsamling i Forældreforeningen 20-25 min. 

3. Tema-Det gode forældresamarbejde og den gode tone. 

Mht. den gode tone, er personalet orienteret om emnet og fik af vide de meget gerne måtte komme med besked 

eksempler (som bliver anonymiseret) hvor tonen ikke har været god. Dog er der ikke mange der har henvendt sig, 

fordi de er bekymret for at det bliver genkendt selvom det er anonymiseret. 

Kunne man tage udgangspunkt i skolens værdier? Som vi har snakket om før? Det kunne være en god idé. 

Kunne man omforme det med oplevelser med talte eksempler?  

Kaj kan desværre ikke deltage grundet af planlagt ferie. Kaj udarbejder en video til første punkt eller er evt. med 

online. Ken og Malene (Afdelingsleder) er med til mødet og facilitere gerne åbningen for det gode 

forældresamarbejde-den gode tone. 

Når man får en mail fra en forælder som allerede i tonen er aggressiv, så er det chokerende som medarbejder. 

Man kunne evt. vise et konstrueret eksempel, som kunne være et eksempel fra beskeder der er modtaget. 

Det der er vigtigt, er også punkt 1, hvor der evt. vil være forældre med spørgsmål. Ift. den gode tone kunne man 

evt. finde eksempler fra nettet? Fx tv2 eller red barnet med gode eksempler. 

Havde lovet Sara at sende eksempler på beskeder, men som nævnt kom der ikke nogen fra medarbejderne. 

Kunne man lave spots som man hænger op? Eller gode råd til den gode tone? 

Hvad er processen når man som lærer møder denne type mails. 

Er der noget i trivselsundersøgelsen? Ikke i den nuværende trivselsundersøgelse som en den lille, måske i den 

store APV undersøgelse. Der er sygemeldinger på baggrund af dårlig og grov kommunikation fra forældre. 

Afsæt i værdierne og eksempler fra Ken om hvordan kommunikationen kan gå af sporet hvordan det så opleves af 

medarbejderne. 
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4.c Valg til skolebestyrelsen – status på opstillede kandidater til skolebestyrelsen, og drøftelse af 

opstillingsmødet den 23.4 kl. 18.30-19.00 V. Kaj 15 min 

Tre pladser til SB er er til valg.  

Opstillingsfrist d. 25.04.2024 kl. 12 

4 stiller op til SB og en suppleant. 

18 er tilmeldt til opstillingsmødet. 6 af dem er fra nuværende SB. Evt. En foreløbig plan for rækkefølge for 

suppleanter. Hvis der så kommer flere til fredag holdes møde mandag for endelig aftale om rækkefølge.  

1. Hvad SB arbejdet går ud på – formanden 

2. Procedurerne 

3. Info om de kandidater der er tilstede og evt. indgå en foreløbig aftale/kampvalg/foreløbig rækkefølge!? 

 

4.d Skoleårets planlægning. Timefordelingsplan, kalender næste skoleår, særlige tiltag. Bilag V. Kaj 60 min 

Foreløbig ugestruktur fremlagt af Kaj. Ringetider er ikke ændret. 

Der er proces i gang for en evt. frihedsdagsorden i Tårnby med dialog med BUPL, danmarkslærerforening, FRO 

børne skoleudvalget ift. regeringens udspil. 

Timefordelingsplanen: 4. klasserne har svømning og ikke idræt og 5. klasserne har idræt og ikke svømning. 7. 

klasserne har ikke madkundskab mere (nationalt). De to lektioner bliver ændret til to lærer timer med en mindre 

skoledag og bruge dem der hvor behovet er størst i hver enkelt klasse. Alt andet er som i år. 

Vi brugte tidligere de gule markeringer ift. vi var over de vejledende timetal? Der er kun et sted hvor biologi i 9. 

klasse er prioriteret med en enkelt lektion mere.  

Årskalender: Forholdsvis tom endnu. Stadig dialog i PU om hvor fx rynkebyløbet skal ligge? Skolernes sangdag 

mangler vi at få dato på. Vi snakker om at have uger med fokus på digital dannelse (to gange om året), der 

kommer stadig til at være uge seks og naturfaglig uge for udskolingen og by-uge/dage (0.-5. kl), klippe klister dag 

osv. 

Kunne der være forældremøder o.lign i? Det kommer der. Der kommer en forældrekalender også. 

Aftale SB møder for kommende skoleår i juni mødet. Nye SB medlemmer er inviteret med. 

Skrive elevrådsvalg og møder ind i kalenderen!? Ja, der kunne være en god idé. 

Forældremøder som opleves Sam faldende indenfor to måneder. I år for 6. klasserne. 

Trivselsmålingen måske skrive ind i kalenderen? Ja, det skriver vi ind. Vi har også et årshjul for arbejdet med 

trivselsmålinger/handleplaner som kan skrives ind. 

Samme antal lærere som sidste år.  
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4.e Nye faser – hvor langt er vi, og hvornår kan forældrene håbe på at høre noget mere. V. Kaj 20 min 

I starten af maj vil vi gerne melde ud hvem der bliver hovedlærere i hver klasse. Der kan dog godt komme 

uforudsete ting eller opsigelser som gør at det kan medføre til ændringer. Dette melder Kaj ud på video til 

fællesforældremøde. 

Kunne videoerne komme på aula også? Ja muligvis. 

Evt. 

Under corona blev der holdt fælles forældremøde online. Der var flere der deltog. Det var svært at se om alle var 

involveret i mødet. 

Tidligere snakkede vi om at holde online hver 2. gang!? 

Kristine har kigget på principperne der har været arbejdet med. Der er 8 principper som ikke er opdateret på 

skolens hjemmeside. Hvis nogen sider inde med dem, så send dem til Kristine som samler dem sammen. 

Princippet for lejrskoler skal tages op igen jf. den nye beslutning om lejrskole for 4. 6. og 8. klasse.  

Meddelses bogen skal også tages op. 

 

Lukket møde -         

Faste punkter, afslutning/formanden 

- Forældre henvendelser 

Kommende møder:  

Punkter til fremtidige møder:  

- Bevægelse i undervisningen (Kristine) 

- Elevrådet – kobling mellem SB og elevråd. (Dorit) 

- Madordning (Kaj)  

- Opfølgning på principper der har været arbejdet med i SB 

- Evaluering ift. Meddelelses bogen 

- Trivselsmåling 

- Ferie fridagsplan 2025/2026 

Aftaler om forplejning ved næste møde d. 21.05.24 Kristine 

 

 

Mødet slut kl. 20:13 


